
Kære medlem af Miljø- og Fødevareudvalget  

 

Vi ved, at I tidligere har modtaget oplæg til en ny kystfiskerordning fra Tænketanken Hav, hvor Danmarks 

Fiskeriforenings forslag ikke blev gengivet korrekt. Derfor fremsender vi et revideret oplæg til en samlet 

kystfiskerordning, der skal forbedre forholdene for kystfiskeriet i Danmark samlet set, og sikre, at 

kystfiskeriet fortsat kan bidrage til at sikre liv i de små havnesamfund. I den forbindelse, vil vi gerne gøre 

opmærksom på, at det af seneste aftale om kystfiskerordningen fremgår at: der fortsat er flest fartøjer i den 

tidsbegrænsede (åbne) ordning, og at størstedelen af landingerne, som er med til at holde liv i havnene, sker 

i denne ordning. På den baggrund opfordrer Danmarks Fiskeriforening til, at man ikke lukker 

kystfiskerordningen fuldstændig, da det kan gå hårdt ud over de havne, som i dag nyder godt af landinger 

fra den åbne kystfiskerordning. Vi mener, at en ordning med en løbende opsigelsesfrist på 8 år kan sikre, at 

der hele tiden vil være flere fiskekvoter bundet i kystfiskeriet end hvis man laver en helt lukket 

kystfiskerordning., der kun er attraktiv for en meget snæver gruppe.  

 

I er velkomne til at tage fat I undertegnede, hvis I har spørgsmål. 

 

Med venlig hilsen  

Svend-Erik Andersen, formand for Danmarks Fiskeriforening PO. 
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